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J e g y z ő k ö n y v 
 
 
Készült Erdőtarcsa Község Önkormányzata Képviselő- testületének 2012. december 13-án 
17,00 órai kezdettel Erdőtarcsa községben a Faluházban megtartott testületi üléséről 
 
Jelen vannak: Nagy Attiláné polgármester, Markó Róbertné alpolgármester, Kapuszta 
Lászlóné, Mertlik Ferenc, Szalatnainé Podonyi Mária – szám szerint az 5 tagú 
képviselőtestület összes tagja 
 
Meghívott 

- Koncz Anita körjegyző 
- lakosok 

 
 
Nagy Attiláné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a megjelent Lakosokat! Jegyző Asszonyt! 
Képviselőtestület tagjait! A Szlovák és a Roma Nemzetiségi Önkormányzatok Képviselőit! 
Civil Szervezetek résztvevőit! A 2012-es évi közmeghallgatást megnyitom. Az éves 
közmeghallgatás egyben testületi ülés is. Megállapítom, hogy a Képviselőtestület 
határozatképes, mivel az 5 fős Képviselőtestület teljes létszámmal jelen van. Jegyzőkönyv 
hitelesítőnek javaslom: Kapuszta Lászlóné és Mertlik Ferenc képviselőket. 
 
Vegyes érzésekkel kell a lakosság tudomására hoznom, hogy az elmúlt 12 hónap történései és 
tényfeltárásai nem gyakoroltak egyértelműen pozitív hatást a Képviselőtestületre. Tudtuk, 
hogy nem áll az Önkormányzatunk fényesen anyagilag, még a 2011-es évhez képest is 
szűkültek az anyagi lehetőségeink, de az ismételten igen szoros 2012-es évi gazdálkodásunk 
eredményeképpen mindent ki tudtunk fizetni, amit ki kellett. Működtetni tudtuk 
intézményeinket, nem volt közüzemi díj elmaradásunk. 
 
 A 2011-ben beadott két LEADER pályázatunk szerencsére nyertes pályázat lett. Az egyik a 
kis értékű közösségi célú fejlesztés, amely keretén belül 848.707.-Ft-ot, ami egy új kistraktor, 
egy damilos fűkasza, egy önjáró fűnyíró, valamint egy motoros fűrész került megvásárlásra. 
Az beruházáshoz a 27%-os ÁFA mértékét kellett saját erőként biztosítanunk, így 1.077.858.-
Ft volt a végösszeg. A másik a biztonsági kamerarendszer kiépítéséhez 4 millió Ft támogatást 
kaptunk (ez volt a maximálisan pályázható összeg), aminek köszönhetően 9 kamerát tudtunk a 
település különböző pontjain elhelyezni. Itt a beruházás nettó költsége 4.200.000.-Ft volt, 
plusz szintén az ÁFA 27%-os költsége. A beruházás bruttó összege 5.334.000.-Ft. Ez egy 
korszerű technológiával működő rendszer, ami, ha az anyagi lehetőségeink a jövőben 
lehetőséget biztosítanak rá, akár 16 kameraállásra is bővíthető. Reményeink szerint a 
garázdálkodó és rongáló magatartás ez által visszaszorul és a lakosság biztonságérzetének 
javulását fogja eredményezni. Más nagyobb fejlesztésre nem volt mód és lehetőség.  
 
Arra kérem a tisztelt lakosságot, továbbra is a rendelkezésre álló saját eszközeinkkel is éljünk 
jól és lehetőleg egyre jobban. Ami nem anyagi forrástól függ, pusztán azon múlik, mennyire 
figyelünk oda egymásra, mennyire vagyunk segítőkészek. Éljünk az összetartás és 
összefogás visszatartó erejével. Hiszem, hogy van és továbbra is lesz eredménye. 
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Az előrevetített 2013-as év a jelenlegi információink birtokában még nehezebbnek ígérkezik, 
mint a 2012-es esztendő volt. A 2012-es évben megközelítőleg 64 millió forintból 
gazdálkodtunk, ami a 2012-es évben a pályázatokon nyert összegeknek köszönhetően mutat 
jobb képet, mint a 2011-es.  
 
Az oktatási intézményeink fenntartása szinte erőn felüli, mivel a központi költségvetés 
változatlanul kb. 40-50%-os finanszírozással járul hozzá működésükhöz, a többit a 
településnek kell hozzátennie. 
 
A tartalékainkat folyamatosan föléljük, egyszerűen óriási erőfeszítések árán tudjuk tartani a 
szintet minden területen. Változatlanul nincsen hitelünk, ami nem rég a kormány bejelentése 
által, miszerint átvállalják az 5 ezer lakos alatti települések adósságát, nagyon 
elgondolkodtatott bennünket és igen méltánytalannak érezzük, hogy valóban a gondos, 
nagyon odafigyelő gazdálkodás e a  megfelelő. A feladataink változatlanul megvannak, sőt 
folyamatosan szaporodnak, ám pl. a dologi kiadások finanszírozására már több mint egy 
évtizede nem kapunk több forrást a központi költségvetésből, mint akkor és mindannyian 
tudhatjuk saját házi költségvetésünkből is, hogy a költségek folyamatosan emelkednek. 
 
Szociális kiadásaink évről évre emelkednek a mindenki számára ismert körülmények miatt: 
munkanélküliség, nem reálértéken emelkedő bérek, nyugdíjak.  
 
Tudjuk, mik lennének a legsürgősebb és legégetőbb fejlesztési feladataink, tettünk is ennek 
érdekében ebben az évben, hiszen megfelelő pályázati lehetőségek híján nem fogjuk tudni 
megvalósítani elképzeléseinket, fejlesztéseinket. 
 
A teljesség igénye nélkül a legfontosabbak: 

• Megépült a már 2009-ben még Mészáros László, volt polgármester Úr által 
megpályázott játszótér. Hivatalos műszaki átadása 2012. január 17-én megtörtént. 
Sikerült a szükséges önerő részt egy Alapítványon keresztül megpályázni és 
megnyerni, így a településnek egyetlen forintjába nem kerül a beruházás.  

• Oktatási intézményeinket ugyan már évek óta társulásban működtetjük, mégis 
fenntartásuk egyre nehezebb feladatot ró az Önkormányzatra. Pl. településünkön 1 
óvodás gyermek a kis létszám miatt változatlanul közel 1 millió forintjába kerül az 
Önkormányzatnak. Az intézmények működőképességének megőrzéséhez továbbra is 
minden olyan tételt ki kell venni a költségvetésből, amit csak ki lehet vonni. 
Gondolok itt pl. a nem kötelező juttatásokra. Előreláthatólag a létszám növekedésére 
az elkövetkező években sem lehet érdemben számítani. Amennyiben a 2013-as évtől 
valóban meg fogják szüntetni a társulásokat, az még fokozza a problémát, hiszen a 
társulásnak köszönhetően némi plusz forrás felhasználására volt lehetőség.  

• A szennyvíz kezelése szintén óriási probléma maradt, annál is inkább, mivel a 
Galgagutai folyékony hulladékártalmatlanító telep 2011. január 1-től nem fogadja a 
ráhordásos folyékony hulladékot. Reménykedünk benne, hogy az új önkormányzati 
törvény 2013-tól valóban kiveszi úgy az ivóvizet, mint a szennyvíz-, csatorna 
ellátással járó feladatokat a kezünkből és állami intézkedés alá vonja őket. 

• A Kubinyi-Márkus kúriában helyet kapó óvoda – iskola épületének állagmegóvása, 
korszerűsítése /fűtés, nyílászárók, tetőszerkezet – hogy a legfontosabbakat említsem/ 
nagyon időszerű és esedékes lenne. Ebből az idén az épületen külső kisebb javítási 
munkálatok lettek elvégezve. 
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Az eddigi közmunkaprogramot 2012. január 1-től egy új rendszer váltotta föl. Az eddigi 
95%-os támogatottságú közcélú munkaprogramot a rendszer csak a 6 órás foglalkoztatás 
keretében támogatta. A 8 órás közfoglalkoztatás esetében sajnos csak a 70%-os 
támogatottság történt meg. Ilyen foglalkoztatási formában alkalmaztunk 3 személyt 5 
hónapon át (3 férfit, a gépek használatára). Az idei évben nem volt mód az OFA keretén 
belül senkit foglalkoztatni. Számunkra egyáltalán nem mindegy a százalék, hiszen a 
különbözetet saját erőből kell hozzátennünk. Véleményem szerint, a mai viszonyok között 
önhibáján kívül bárki bármikor munkanélkülivé válhat, ám nem hiszek benne, hogy valaki 20 
éven keresztül önhibáján kívül legyen állástalan. Ebből kifolyólag ne csak az Önkormányzat 
feladata legyen ezeknek az embereknek biztosítani a munkát, ez irányba mutat a kormány 
elképzelése is a jövőre vonatkozóan, senki ne kapjon egyetlen fillért sem munkavégzés 
nélkül. Az idén is mindenkinek legalább 30 napos munkaviszonyt igazolnia kell ahhoz is, 
hogy a foglalkoztatást helyettesítő támogatást megkapja. A 2012-es évben megszűnt a 4 órás 
foglalkoztatási lehetőség, amúgy sem váltotta be a hozzá fűzött reményeket. Ebben az évben 
4 alkalommal nyújtottam be közfoglalkoztatásra igényt a Munkaügyi Központ Pásztói 
kirendeltségéhez, amit sajnos nagyon megnyirbáltak és egész évben összesen 10 fő 
alkalmazására kaptunk lehetőséget. A szeptembertől decemberig terjedő időszakra anyagi 
okok miatt (kimerült a keret) egyetlen ember felvételére sem volt lehetőségünk. 
 
Saját bevételeink forrása nagyon kevés. A lakosságot továbbra sem szeretnénk semmiféle 
különadóval terhelni, így pedig az eddigiek szerint rendelkezésre álló iparűzési- és súlyadó 
bevételünk nagyon csekély mértékű. Ellenben a tájékoztatások a 2013-as évre vonatkozóan 
ezzel a koncepcióval szembe látszanak menni, mivel a jövő évtől az eddigi normatív 
támogatási rendszer helyett a feladatalapú finanszírozás lép életbe, aminél viszont a bizonyos 
plusz források igénybevételének feltétele lesz különféle helyi adók bevezetése. Az ebadóról 
már hallhattunk, de mi az, amire adott esetben rá leszünk még kényszerülve, azt nem tudjuk. 
Esetleg a kommunális adó kerülhet szóba, ami településünkön a mai napig nincs. 
 
Önkormányzatunknak szerencsére eddig nem kellett hitelfelvételhez folyamodnia, erre nem 
is nagyon látok lehetőséget, hiszen nincs forrás, amiből törleszteni lehetne. Tehát a 
működéshez nem szeretnénk a továbbiakban sem hitelt fölvenni.  

 
Pozitívum, hogy a két nemzetiségi önkormányzattal és a civil szervezetekkel: Szabadidős 
Társaság, Nyugdíjas Klub, Egyház, jó a kapcsolatunk és remélem a közösség formálásában, 
erősítésében ebben a nehéz helyzetben is tudunk majd a jövőben is kicsit előre lépni. 
 
Az átereszek, árkok egy részének takarítása megtörtént, ám ezek a munkák folyamatosak, így 
a jövő évi start munkaprogram keretén belül, amennyiben eredményesen bírálják el a beadott 
pályázatunkat, ezeket a munkálatokat a település többi átereszénél és az árkoknál is folytatni 
szeretnénk 2013-ban. 
 
A kóbor kutyák okozta gondok miatt, valamint az életbe lépő szerződést kötöttünk Sipos 
József ebrendésszel, aki nem csak a gazdátlan ebek, de a veszélyes állatok begyűjtését is 
elvégzi a településen. Elérhetősége a hirdetőtáblákon ki van téve, valamint a hivatalban is 
megtalálható. 
 
Ebben az évben megrendezésre került egy „Család-Barát” nap, ami most nem a Falunap 
elnevezést kapta, de voltaképpen a közösségépítés, kovácsolás a cél, mint eddig is, és már 
hagyománynak mondható községünkben. Igaz jóval kevesebb anyagi forrást tudtunk fordítani 
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rá, de úgy a nemzetiségi önkormányzatok, mint a vállalkozók segítséget nyújtottak benne, 
hogy a rendezvény e tekintetben ne menjen a minőség rovására. 
 
Nem szeretném feketére festeni a jövőt, de a jót, azt mindig természetesnek vesszük, azzal 
nem foglalkozunk sokat, a hiányosságok azok, amik a fejtörést okozzák, ezért ezekkel a 
dolgokkal kell többet foglalkozni. 
 
Kérem, javaslataik, ötleteik, gondjaik elmondásával segítsék a képviselőtestület munkáját, 
hívják föl a figyelmünket mindenre, hogy eredményesebb, hatékonyabb munkát tudjunk 
végezni a jövőben. 
Minden információt bizalmasan kezelünk, remélem, ígérhetem ezt a Képviselőtestület minden 
tagja nevében. 
 
Kérdés, hozzászólás nincs a lakosság részéről. 
 
Nagy Attiláné polgármester:  
Szeretne még néhány dolgot hozzáfűzni az elmondottakhoz. 

o Jó hír, hogy az ivóvíz ára 2013. januártól 40 Ft-tal kevesebb lesz köbméterenként. 
o Elkészült a 2013. évi költségvetési koncepciójuk is, bevételként 30 millió forint körüli 

összeg várható. 
o Az óvoda fenntartása nagyon sokba kerül, egy gyermek éves ellátása kb. 1 millió 

forint. 
o Pályázatot nyújtott be az önkormányzat Start-munka programra, mely 8 hónapon 

keresztül 100 %-os támogatottsággal biztosítana munkalehetőséget. Két brigád 
indulna, az egyik márciusban a belvízelvezető árkok tisztítására, a másik áprilisban a 
közutak környékének rendbe tételére. 

 
Végezetül kívánok nagyon sok szeretettel és tisztelettel a képviselőtestület és a magam 
nevében a település minden egyes lakosának áldott, békés karácsonyi ünnepeket és boldog 
újesztendőt. 
 
 
Több napirend nem volt, a polgármester megköszönte a megjelenést és a közmeghallgatást 
bezárta. 
 
 
                                                                    Kmf. 
 
 
 
 
                         Nagy Attiláné                                                Koncz Anita 
                          polgármester                                                    körjegyző 
 
 
 
 
                             Kapuszta Lászlóné                             Mertlik Ferenc 
                                                     jegyzőkönyv-hitelesítők 


